
   PROTOKÓŁ Nr LVI/56/2023 

                 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów 

          w dniu 29.05.2023r. 

 

Naradę prowadził Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów p. Zenon Pedrycz. 

Obecni byli członkowie Komisji Budżetu i Finansów według załączonej listy obecności, Wójt 

Gminy – T. Lato, Z-ca Wójta Gminy – M. Dolezińska- Włodarczyk, Sekretarz Gminy -  Z. 

Zagdański, Skarbnik Gminy –  R. Szechnicki, Kierownik referatu Budownictwa i Gospodarki 

Przestrzennej - D. Korczyński, Kierownik Biblioteki Publicznej w Masłowie – A. Obara,  

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Zatwierdzenie protokołu Nr LV/55/2023 z poprzedniej Komisji. 

5. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Masłowie. 

6. Sprawozdanie ze współpracy gminy Masłów z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za 2022r. 

7. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Masłowie za rok 2022. 

8. Projekty uchwały w sprawie: 

a. zmiany uchwały budżetowej gminy. 

b. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Masłów na lata 2023- 2029. 

c. udzielenia pomocy rzeczowej dla Gminy Zagnańsk z przeznaczeniem na realizację 

przebudowy istniejącego kanału sanitarnego na działkach ewid. nr 293/3, 294/3, 

295/3 w msc. Kajetanów Dolny, Gmina Zagnańsk oraz budowę nowego odcinka 

kanału sanitarnego w działce ewid. nr 370/3 stanowiącej pas drogowy w msc. 

Kajetanów Dolny, Gmina Zagnańsk. 

9. Sprawy inne. 

10. Zakończenie obrad 

 

Ad.1 Otwarcie posiedzenia.  



Stosownie do § 65 Statutu Gminy Masłów przyjętego uchwałą Nr XXV/282/2020 

Rady Gminy Masłów z dnia 29 października 2020 r. (Dz. Urz. Woj. Świętokrzyskiego poz. 

3838) w dniu 29 maja  2023 r. o godzinie 14:30 w trybie hybrydowym (stacjonarno – zdalnym) 

odbyło się wspólne posiedzenie: 

- Komisji Budżetu i Finansów, 

- Komisji Ochrony Środowiska, Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa, 

- Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Promocji Gminy 

Posiedzenie otworzył i obradom przewodniczył  Przewodniczący Komisji Budżetu i 

Finansów 

 

Ad.2 Stwierdzenie quorum. 

W dzisiejszym posiedzeniu uczestniczy 6 z 6 osobowego składu Komisji, co jest 

podstawą do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 niniejszego protokołu. 

 

Ad.3 Przyjęcie porządku obrad. 

 Nie zgłoszono uwag w tym punkcie 

  

GŁOSOWANIE 

Za-5; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 1 

Głosowanie imienne: 

Za (5) 

Ryszard Filipowicz, Ryszard Szymczuch, Andrzej Pedrycz, Tomasz Ksel, Zenon, Adam 

Pedrycz 

Nieobecni (1) 

Piotr Zegadło 

 

Ad.4 Zatwierdzenie protokołu  Nr LV/55/2023 z poprzedniej Komisji.  

 Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów, poinformował, że nie wpłynął 

żaden wniosek w sprawie treści zawartych w protokole. 

 

GŁOSOWANIE 

Za-4; przeciw- 1; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 1 

Głosowanie imienne: 

Za (4) 



Ryszard Filipowicz, Ryszard Szymczuch,  Andrzej Pedrycz, Zenon, Adam Pedrycz 

Przeciw (1) 

Tomasz Ksel, 

Nieobecni (1) 

Piotr Zegadło 

Komisja zatwierdziła Protokół nr LV/55/2023 z poprzedniego posiedzenia Komisji 

Budżetu i Finansów. 

 

Ad.5 Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Masłowie. 

 Sprawozdanie przedstawiła Kierownik Gminnej Biblioteki publicznej w Masłowie. 

Szczegółowo omówiła pozycje sprawozdania. 

 

GŁOSOWANIE 

Za-6; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 0 

Głosowanie imienne: 

Za (6) 

Tomasz Ksel, Andrzej Pedrycz, Ryszard Filipowicz, Piotr Zegadło, Zenon, Adam Pedrycz, 

Ryszard Szymczuch 

Komisja przyjęła sprawozdanie nie wnosząc uwag. 

 

Ad.6 Sprawozdanie ze współpracy gminy Masłów z organizacjami pozarządowymi i 

innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za 2022r. 

 Sprawozdanie przedstawiła Pełnomocnik Wójta ds. Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych. Poinformowała, że realizacja zadań publicznych przez 

organizacje pozarządowych w 2022 roku zlecana była w ramach otwartych konkursów ofert 

zgodnie z ustawą o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. W 2022 roku Gmina 

Masłów łącznie przekazała organizacjom pozarządowym dotację w kwocie 158.719,94zł., 

natomiast wysokość środków publicznych przekazanych na realizację zadań w trybie  

pozakonkursowym wyniosła 18.000,00zł  

Radny Z. Pedrycz zapytał o oczekiwania organizacji pozarządowych dotyczące wysokości 

przyznawanych środków. 

Zastępca Wójta – P. M. Dolezińska – Włodarczyk udzieliła odpowiedzi, że zapotrzebowanie 

jest duże i każdy potrzebowałby więcej niż jesteśmy w stanie przekazać. 



Wójt T. Lato dodał, że analizując koszty jakie ponoszą choćby kluby bokserskie są one dużo 

większe niż środki, które im przekazujemy. Przyznajemy środki w miarę możliwości 

samorządu. Na pewno potrzeby są dużo większe niż środki, które dajemy. 

Radny W. Haba dodał, że wiadomym jest, że kwoty które przekazujemy jako samorząd w stu 

procentach nie pokryją kosztów tych organizacji ale dużym odciążeniem dla każdego z tych 

stowarzyszeń są nasze obiekty sportowe, z których zazwyczaj korzystają bez większych opłat 

co rownież znaczenie zmniejsza koszty utrzymania. 

  

GŁOSOWANIE 

Za-6; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 0 

Głosowanie imienne: 

Za (6) 

Tomasz Ksel, Andrzej Pedrycz, Ryszard Filipowicz, Piotr Zegadło, Zenon, Adam Pedrycz, 

Ryszard Szymczuch 

Komisja przyjęła sprawozdanie nie wnosząc uwag. 

 

Ad. 7 Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Masłowie za rok 2022. 

 Sprawozdanie przedstawiła Pełnomocnik Wójta ds. Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych. Poinformowała, że program jest kontynuacją zadań i kierunków 

zawartych w programach uchwalanych w latach ubiegłych i stanowi całokształt działań jakie 

są podejmowane w celu ograniczenia występowania choroby alkoholowej w społeczeństwie i 

zapobiegania jej negatywnych skutków. 

 Zgodnie z ustawą o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi na 

realizację Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Masłów przeznacza się 100% środków  

pochodzących z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych. 

 

GŁOSOWANIE 

Za-6; przeciw- 0; wstrzymujących się- 0; brak głosu – 0; nieobecni – 0 

Głosowanie imienne: 

Za (6) 

Tomasz Ksel, Andrzej Pedrycz, Ryszard Filipowicz, Piotr Zegadło, Zenon, Adam Pedrycz, 

Ryszard Szymczuch 

Komisja przyjęła sprawozdanie nie wnosząc uwag. 



 

Ad.8a Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy.  

  Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy- R. Szechnicki. Szczegółowo omówił 

zmiany, które wpłynęły na zmianę uchwały budżetowej dotyczące poszczególnych zadań 

realizowanych w ramach bieżącego budżetu gminy Masłów. Poinformował o autopoprawce 

wprowadzonej do uchwały budżetowej.   

 W wyniku zmian w budżecie ulega zwiększeniu planowany deficyt budżetu o kwotę 

5.142.035,23zł do kwoty 13.285.555,43 zł. Sfinansowany będzie: z wolnych środków, jako 

nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu gminy wynikającej z 

rozliczeń kredytów i pożyczek z lat ubiegłych oraz niewykorzystanych środków pieniężnych 

na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi 

finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonym w 

odrębnych ustawach oraz wynikających z rozliczenia środków określonych w art. 5 ust. 1 pkt 

2 ustawy o finansach publicznych i dotacji na realizację programu, projektu lub zadania 

finansowanego z udziałem tych środków – 7.826.770,20 zł, nadwyżki budżetowej z lat 

ubiegłych - 458.785,23 zł, planowanego do zaciągnięcia kredytu komercyjnego w wysokości 

5.000.000,00zł 

Radny T. Ksel poruszył temat zwiększenia się planu wydatków o kwotę 728.053,26 zł na 

realizację zadania „Termomodernizacja budynku Ośrodka Zdrowia w Masłowie Pierwszym”. 

Jeszcze 2.5 roku obowiązuje nas umowa najmu z firmą wynajmującą budynki, czy w związku 

z przeprowadzeniem prac termomodernizacyjnych gdzie ma zostać założona pompa ciepła 

oraz fotowoltaika co znacznie obniży koszty ogrzewania tego budynku, my poniesiemy 

wydatki a firma będzie miała oszczędności z tego tytułu. Czy przewidujemy i w jakiej kwocie 

podniesienie opłat dla firmy wynajmującej ten budynek. 

Wójt udzielił odpowiedzi, że nie wiadomo czy koszty firmy się zmniejszą ponieważ dziś 

zawierane umowy na temat pomp ciepła i fotowoltaiki nie do końca dają możliwość 

przewidywania znaczących oszczędności, na chwilę obecną  nie rozmawialiśmy na ten temat. 

 Dodał, że problem jest złożony, pierwszą rzeczą jest dostęp dla osób niepelnosprawnych, aby 

go rozwiązać trzeba przenieść wejście do obiektu w zupełnie inne miejsce. Kolejną rzeczą jest 

nasza odpowiedzialność za  nowe urządzenia grzewcze, piec jest jaki jest i cokolwiek będzie 

się działo my ponosimy koszty naprawy. Budynek znacznie odbiega jakością od innych 

obiektów na terenie naszej gminy, warunki są tam najgorsze ze wszystkich budynków 

publicznych, które wykorzystujemy. Pozyskanie środków na termomodernizacje z budżetu 



unii europejskiej jest niemożliwe ze względu na fakt, że budynek jest wynajmowany.  

Wójt podkreślił, że wykonanie tych prac jest konieczne w jak najszybszym czasie. 

Głos zabrał radny T. Ksel stwierdzając, że firma wynajmuje dwa ośrodki za  około 2.000,00zł 

miesięcznie, koszty ogrzewania jakie w tej chwili ponosi firma to zapewne około 40.000,00 -  

50.000,00zł. My mając wpływów około 25.000,00zł za dwa ośrodki, zapewnimy 

oszczędności rzędu 50.000zł firmie, która  nie jest wywiązującym się z obowiązków 

partnerem. Zapewne duża część tej kwoty to będą kwestie energetyczno – grzewcze, jeśli 

chodzi o prace remontowe jestem je w stanie zaakceptować. Uważam, że nie stać nas na 

wspieranie tak wysoką kwotą działań które mamy pokrywać z kredytu gdzie odseteki 

kilkukrotnie przekroczą nasze wpływy z najmu.  

Wójt T. Lato wyjaśnił, że nie będą to środki z kredytu, ponieważ zadanie wprowadzone jest w 

tej chwili, a kredyt jeszcze nie został uruchomiony. Nie jest to również żadne wsparcie dla 

podmiotu prywatnego, obiekt jest naszą własnością i przeprowadzone prace zwiększą wartość 

tego budynku. Robimy to przede wszystkim dla naszych mieszkańców, którzy z tego obiektu 

korzystają. Jeżeli będziemy widzieć oszczędności podmiotu wynajmującego, będziemy 

rozważać podniesienie czynszu. 

Radny T. Ksel w odpowiedzi na wypowiedź Pana wójta dodał, że owszem jest to nasz 

majątek ale prze 2,5 roku związany jeszcze umową najmu oraz, że nie zgadza się, że zadanie 

to nie będzie finansowane z kredytu, ponieważ kredyt jest ogólną kwotą wypełnienia budżetu. 

Pojawiają się zadania, które w jakiejś części będą finansowane z kredytu i to zadanie mamy 

tak zapisane i to właśnie dziś głosujemy.  

Wójt przytoczył rozmowy na temat sprzedaży gruntu w Ameliówce, który do chwili obecnej 

nie został sprzedany. Budżet funkcjonuje bardzo dobrze, nadal zadłużenie mamy jedno z 

najmniejszych i kredyt, który wpisujemy niekoniecznie musi być w całości wykorzystamy. 

Na tą chwilę kondycja finansowa gminy jest dobra. Przed nami ważne inwestycje. 

Głos zaprał. Przewodniczący Komisji Z. Pedrycz zwracając uwagę czy nie lepiej byłoby 

wyburzyć budynki Gminnego  Ośrodka Pomocy Spolecznej i Ośrodka Zdrowia i wybudować 

coś nowoczesnego przy wsparciu środków zewnętrznych. Skłaniałbym się żeby zamiast 

inwestować w remont wybudować nowy budynek spełniający wymagane funkcje. 

Wójt T. Lato udzielił odpowiedzi, że w przyszłej kadencji będziemy się nad tym zastanawiać, 

natomiast tutaj to łączyłoby się z włączeniem działalności ośrodka zdrowia na tym terenie. Na 

czas budowy budynku trzeba byłoby przenieść całą działalność ośrodków zdrowia do 

Mąchocic Kapitulnych. 



Radny Z. Pedrycz podkreślił, że nie widzi sensu remontowania starego budynku. 

Wójt odpowiedział, że budowa takiego budynku znacznie przekroczyłaby wartość tego 

remontu i na chwile obecną nie stać nas na realizacje inwestycji. Jest budynek dobrze 

wybudowany kubaturowo odpowiedni i po remoncie będzie spełniał wszystkie warunki. 

Głos zabrał Radny A. Pedrycz stwierdzając, że powinno się wybudować jeden obiekt i 

stworzyć jeden porządny ośrodek zdrowia dla mieszkańców całej gminy. 

Radny J. Obara dodał, że jego zdaniem powinniśmy wyremontować ten obiekt, ponieważ 

budowa nowego znacznie przewyższy koszty remontu. 

Radny R. Szymczuch przyznał radnemu Pedryczowi rację, dodając, że również uważa, że 

najlepszym wyjściem byłaby budowa nowego budynku natomiast jeżeli nie jest możliwe i ma 

być przeprowadzony remont to powinien być wykonany w sposób rzetelny, spełniający 

wszystkie wymogi i standardy. Jednocześnie zwrócił się z wnioskiem o dokładniejszy nadzór 

budowalny nad realizowanymi inwestycjami. 

 

Godz. 16:00 Radny P. Zegadło opuszcza obrady komisji 

 

GŁOSOWANIE 

Za-1; przeciw- 1; wstrzymujących się- 3; brak głosu – 0; nieobecni – 1 

Głosowanie imienne: 

Za (1) 

Andrzej Pedrycz, Zenon, Adam Pedrycz 

Przeciw (1) 

Tomasz Ksel, 

Wstrzymujący się (3) 

Ryszard Filipowicz, Ryszard Szymczuch, Zenon, Adam Pedrycz 

Nieobecni (1) 

Piotr Zegadło 

Komisja negatywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

Ad.8b Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Masłów na lata 2023 – 2029. 

 Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy. Poinformował, że zmiany w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej wynikają ze zmian wprowadzonych do uchwały 



budżetowej.  

 

GŁOSOWANIE 

Za-1; przeciw- 1; wstrzymujących się- 3; brak głosu – 0; nieobecni – 1 

Głosowanie imienne: 

Za (1) 

Andrzej Pedrycz, Zenon, Adam Pedrycz 

Przeciw (1) 

Tomasz Ksel, 

Wstrzymujący się (3) 

Ryszard Filipowicz, Ryszard Szymczuch, Zenon, Adam Pedrycz 

Nieobecni (1) 

Piotr Zegadło 

Komisja negatywnie opiniuje projekt uchwały. 

 

Ad.8c Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Gminy Zagnańsk z 

przeznaczeniem na realizację przebudowy istniejącego kanału sanitarnego na działkach 

ewid. nr 293/3, 294/3, 295/3 w msc. Kajetanów Dolny, Gmina Zagnańsk oraz budowę 

nowego odcinka kanału sanitarnego w działce ewid. nr 370/3 stanowiącej pas drogowy w 

msc. Kajetanów Dolny, Gmina Zagnańsk.   

 Projekt uchwały przedstawił Kierownik referatu Budownictwa i Gospodarki 

Przestrzennej – D. Korczyński. Poinformował, że udziela się w 2023 roku pomocy rzeczowej 

dla gminy Zagnańsk w kwocie 124 276,00zł z przeznaczeniem na realizację przebudowy 

istniejącego kanału sanitarnego na działkach ewid. nr 293/3, 294/3, 259/3 w msc. Kajetanów 

Dolny, Gmina Zagnańsk oraz budowa nowego odcinka kanału sanitarnego w działce ewid. nr 

370/3 stanowiącej pas drogowy w msc. Kajetanów Dolny, Gmina Zagnańsk.  

Przyjęty w projekcie sposób realizacji inwestycji z odprowadzeniem ścieków do Gminy 

Zagnańsk, ma wpływ na rozwiązania techniczne dla pozostałej  części kanalizacji sanitarnej w 

Gminie Masłów, jak również ma wpływ na zmniejszenie kosztów realizacji całej inwestycji.  

 

Ad. 9 Sprawy inne 

Uwag i wniosków nie zgłoszono. 

 

 



Ad. 10 Zakończenie obrad. 

Po wyczerpaniu tematyki Przewodniczący komisji podziękował za udział w komisji i o godz. 

16:21 zamknął obrady. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokółowała:  A. Kmieć 

Podpisał: 

Przewodniczący 

Komisji Budżetu i Finansów 

  /-/Zenon Pedrycz 

 

 

 

 

 

 

 

 


